
海外交換生及非本地生迎新晚宴  
Welcoming Dinner for Exchange and Non-local Students  
聯合書院海外交換生及非本地生迎新晚宴於 2016 年 9 月 19 日於本院學生飯堂舉行，逾百多位來自世界各地的交換生

及一年級非本地生參加。晚宴後，在院長余濟美教授、副院長兼通識教育主任李鴻基教授、副院長兼輔導長麥陳淑賢

教授、副院長王香生教授及院務主任李雷寶玲女士的帶領下，同學們提燈籠夜遊書院校園。 

United College organised a dinner on 19 September 2016 at the student canteen to welcome the newly admitted 
exchange and non-local undergraduate students of the College from all over the world. Over one hundred students 
attended the dinner. Led by Professor Jimmy C M Yu, College Head; Professor Lee Hung-kay, Associate College 
Head and Dean of General Education; Professor Barley S Y Mak, Associate College Head and Dean of Students; 
Professor Stephen H S Wong, Associate College Head and Mrs Christina Li, College Secretary, all students had a 
lantern parade around the College campus after the dinner. 

歡迎以下教職員加入聯合書院： 
Our warm welcome to the following staff members who have joined the College recently: 

2016 至 2017 年度「利希慎基金研究津貼計劃」及「書院基金研究津貼計劃」現已公開接受聯合書院全職教職員申請。

歡迎於本院網頁「申請及公佈結果」一欄下載申請表格及計劃詳情。截止申請日期為 2016 年 10 月 28 日，申請結果將

於 11 月下旬公佈。查詢請致電 3943 8654 與本院文化交流及研究委員會秘書陸敏兒女士聯絡。 

The application for Lee Hysan Foundation Research Grant and Endowment Fund Research Grant Schemes  
2016-2017 is now open for submission. All full-time teaching staff of United College are welcome to download the 
application form and guidelines at the “Applications and Results” section of the College website. The closing date for 
applications is 28 October 2016. Results will be announced in late November. For enquiries, please contact Ms Amy  
M Y Luk, Secretary of the Committee on Cultural Interchange and Research at 3943 8654. 

2016至2017年度「利希慎基金研究津貼計劃」及「書院基金研究津貼計劃」 
Lee Hysan Foundation Research Grant & Endowment Fund Research Grant Schemes 2016-2017 

書院新成員 
New College Members 

成員 Members 職位/學系 Position / Department 

陳蔚天教授  
Professor Chen Weitian 

影像及介入放射學系助理教授  
Assistant Professor, Department of Imaging and Interventional Radiology 

唐麗雅女士 
Ms Tong Silvia Theresa 

那打素護理學院講師  
Lecturer, The Nethersole School of Nursing 

楊竣堯教授 
Professor Nelson C Y Yeung 

賽馬會公共衛生及基層醫療學院研究助理教授  
Research Assistant Professor, The Jockey Club School of Public Health and Primary Care 



本院成員研發取得新突破 
College Members’ Research Breakthrough 

2017至2018年度「到訪傑出學人」計劃接受提名 
Nominations Open for Distinguished Visiting Scholar Scheme 2017-2018 

本院成員電子工程學系趙鈮教授與工程學院院長汪正平教授率領學

生及博士後研究生，研發出全球文獻記錄中最高效能的不對稱超級

電容器，有助解決可再生能源供電不穩定的問題。另外，本院成員

機械與自動化工程學系助理教授盧怡君教授及其團隊成功開發全球

文獻記錄中最高容積量的陰極液流電池之一。盧教授已為技術取得

專利權，並計劃將技術應用於電動車上。本院同仁謹致賀忱！ 

Working with the Dean of Engineering Professor Wong Ching-ping, College member Professor Zhao Ni of 
Department of Electronic Engineering, led a team of students and post-doctoral fellows and successfully developed 
the best performing asymmetric supercapacitors, which may address the unstable supplies of renewable energy. 
Moreover, the research team led by College member, Professor Lu Yi-chun of Department of Mechanical and 
Automation Engineering, made a breakthrough and successfully developed the highest catholyte volumetric capacity 
flow batteries up to date. Professor Lu obtained a patent on the technology and planned to apply it to electric cars. 
Our warmest congratulations to Professor Zhao and Professor Lu! 

本院明德獎得主陳可昕校友（右三）所開的中醫殿新張慶誌，校董

會主席張煊昌博士（右二）於 2016 年 8 月 9 日送上鏡匾致賀，校

友會會長殷巧兒女士（左三）、院長余濟美教授（最左）、副院長

兼輔導長麥陳淑賢教授（最右）及校友會理事會主席李國忠先生

（左二）到場致賀。 

Ms Chan Ho-yan (3
rd

 right), a recipient of Ming De Scholarship, 
has opened her Traditional Chinese Medicine Clinic recently.  
Dr Thomas H C Cheung (2

nd
 right), Chairman of the College  

Board of Trustees, specially presented a mirror plaque to Ms  
Chan to congratulate her on the new clinic opening on 9 August 
2016. Ms Lina H Y Yan (3

rd
 left), President of the College Alumni  

Association; Professor Jimmy C M Yu, College Head (far left);  
Professor Barley S Y Mak (far right), Associate College Head  
and Dean of Students and Mr Simon Lee (2

nd
 left), Chairman of 

the Council of the College Alumni Association, also joined in to 
congratulate Ms Chan. 

本院校友中醫殿新張慶誌 

College Alumna Opened Traditional Chinese Medicine Clinic  

由書院基金會贊助之「到訪傑出學人」計劃每年邀請國際知名學者到訪書院，進行為期一至兩週之學術交流活動。 

到訪傑出學人的來回商務客位機票及每日津貼（包括住宿、飲食及交通）均由本計劃贊助。至於訪問活動之細節， 

將由「到訪傑出學人」委員會及提名人共同商議及安排，一般包括兩至三次公開講座及師生學術交流活動等。 

2017 至 2018 年度「到訪傑出學人」計劃現正公開接受書院各學系同寅提名。提名人須填妥提名表格，交系主任加

簽，連同有關履歷，於 2016 年 10 月 31 日（星期一）或以前交給到訪傑出學人委員會秘書。提名表格可於以下網 

址下載： http://www.uc.cuhk.edu.hk/index.php?option=com_content&view=category&id=34&Itemid=125&lang=en。 

查詢可致電 3943 7598 與到訪傑出學人委員會秘書林偉源先生聯絡。 

The Distinguished Visiting Scholar (DVS) Scheme is sponsored by the College Endowment Fund. It invites 
internationally renowned scholars to visit the College in every year, in order to promote cultural and academic 
exchanges between the scholar and the College members. The invited scholar will be provided with a round-trip 
business class air ticket as well as the “all-inclusive lump sum” allowance (including accommodation, meals and 
transportation). Detailed programme for the visit will be designed by the DVS Committee in consultation with the 
nominator. The invited scholar is expected to deliver two to three public lectures and take part in other academic  
and social activities with the staff and students of the College. 

DVS nominations are now invited from academic staff of United College for 2017-2018. Nominations, together with 
the nominee’s full curriculum vitae and endorsement by the respective department chairperson, should be forwarded 
to Secretary of the DVS Committee on or before Monday, 31 October 2016. The nomination form can be downloaded 
at http://www.uc.cuhk.edu.hk/index.php?option=com_content&view=category&id=34&Itemid=125&lang=en. For 
enquiries, please contact Mr George W Y Lam, Secretary of the DVS Committee at 3943 7598.  


